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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért kísérletezik 40-50.000 óvodással a kormány?" 

Embertelenség tekintetében a kormány megint felülmúlta önmagát! Ez volt Gulyás Gergely 
kommentárja a csütörtöki (01.30.) kormányinfón a kötelező iskolakezdés kapcsán kapott kérdésre:

„Az oktatás képviselőivel én is többször tárgyaltam és egyeztettem…”

„Hogyha az lesz a tapasztalat, hogy ez nem működik jól, bármilyen értelmes irányból, jogos 
kritikák érik a rendszert, akkor nyitottak vagyunk az ellenkezőjére is”… - ezzel tulajdonképpen azt 
jelentette ki, hogy a kormány gyakorlatilag hajlandó kísérletezgetni? Megdöbbentő!

Az utóbbi hónapok, indulataiban sem csillapodó témája volt a kötelező hatéves kori iskolakezdés. 
Nem véletlenül! A kormány egyszerűen felszámolta az addigi jó együttműködést a gyermeket 
pontosan ismerő óvodai szakemberek-nevelési szakemberek és a szülők között.

Tette mindezt ahelyett, hogy - szakértők véleményének figyelembevételével – megpróbálta volna 
elsajátítani a megfelelő eljárást a felelős döntés érdekében. Mert ha ilyen döntést akar hozni, meg 
kell hallgatnia őket, akkor is, ha nem tetszik, amit mondanak. Mert a lényeg a felelős döntés! A 
társadalom és ez esetben a gyermekek érdekében!

Legyünk tárgyilagosak: egyre nehezebb felkészülni a NER iskoláira, a kormány pedig nem fogja 
fel, hogy mit jelent az óvoda-iskola közötti váltás, ha arra nincs felkészülve a család, a gyerek. 
Vajon mikor és mi lesz a jele annak, hogy valami nem jól működik? Az erőltetett iskolakezdés egy 
rettenetes negatív spirál elindítója, ami kudarcokkal teli, és érzelmileg, illetve a tanulási képességek 
területén is meg fog mutatkozni, de a gyerek egész személyiség fejlődése is megsínyli!

2020.01.30-ig 8500 kérvény érkezett be az Oktatási hivatalhoz (MTI), ebből 5500-at visszaküldtek 
a szakszolgálatokhoz elbírálásra. Ami még a jobbik eset, de érezhető, hogy a döntés súlyát ők sem 
merik teljesen felvállalni. A szülőktől adott visszajelzés is hasonló arányokat mutat. Azt is érdemes 



a visszaküldött szülői jelzések alapján megnézni, hogy milyen „indoklás” mellett küldte vissza 
felülvizsgálatra az OH a kérelmeket, holott azok teljesen egyértelmű tüneteket írnak le! 

A kialakult helyzet abszurditását alátámasztandó, hadd tegyek egy rövid ismertetést egy ritka-
szindrómáról:

A Nicolaides – Baraitser szindróma (NCBRS) egy ritka genetikai állapot, amelyet génmutáció okoz.
A NCBRS különálló állapot, és a tünetek azonosítása után jól felismerhető!

Világszerte kevesebb mint 100 esetet jelentettek.

Leggyakoribb általános tünetei az enyhe vagy súlyos fejlődési késések:

· mérsékelt születés utáni növekedési retardáció

· hiányzó vagy korlátozott beszéd

· rövid testtartás, ritka haj, tipikus arcjellemzők (torzulás)

· microcephalia (kisfejűség)

· nagy száj

· szembetűnő ujjízületek, távolabbi ujjpercek

· orr-felsőajak barázda (philtrium)

· orrcimpa mozgás (alea nasi)

· görcsrohamok

Mindegyik látható és egyértelmű tünet!

Kérdéseim:

1. Hogyan fordulhat elő, hogy az ország egyetlen ilyen szindrómás gyermekének a szülői 
kérelmét elutasította a hivatal? Milyen szakmai döntést alapoz ez meg?

2. A hasonló gyerekek első osztályos integrációját hogyan képzeli, mivel segíti majd a 
kormány? Mert biztos lesznek ilyenek...

3. Miért irtózik az eddig bevett gyakorlattól a kormány? Mi indokolja az új rendszert?

4. Pontosan milyen szakmai szervezetekkel egyeztetett Gulyás Gergely és a minisztériuma?

5. Mit nevez értelmes iránynak, jogos kritikának? Eddig is kaptak eleget…

6. Nevesítse azokat a szakmailag hiteles szereplőket, akik szakmailag támogatják ezt a 
kormány által tervezett rendszert!
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